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Around the urban traffic hub, the urban center of the Vienna‘s 22nd district emerges. 
The New Kagran Center is supposed to vitalize the neighborhood with fresh architectural 
esprit and to provide a local landmark. The complex consists of interconnected volumes 
situated closely together: seven buildings grouped around a common center—the Forum 
Kagran— like in a village. The compact building elements do not appear anonymous, but 
with their clear silhouettes have great recognition value. All houses are accessible from 
inside (the Forum and passageways) and from outside (the square and adjacent streets).
In the central Forum pedestrian traffic flows come together like in a “living room” and 
as a lively continuation of the outdoor spaces. Tree islands vivify the central square, and 
generous open spaces provide room for events to be held here. A varied walkway system 
passes through the structure both in north-south and east-west direction. A landmark 
building that facilitates and accommodates urban life in all its variety.
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Planung/ Planning
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District Landmark
Wahrzeichen Donaustadt

Rund um den Verkehrsknotenpunkt entsteht der zentrale Platz der Donaustadt. Das 
Neue Zentrum Kagran soll dank frischem, architektonischem Esprit beleben und 
künftig als Landmark fungieren. Das Gebäude setzt sich aus eng miteinander verbun-
denen Einzelbaukörpern zusammen: sieben Häuser, die sich wie in einem Dorf um eine 
gemeinsame Mitte gruppieren - dem Forum Kagran. Die kompakten Bauelemente wir-
ken nicht anonym, sondern bieten mit ihrer klaren Silhouette einen großen Wiederer-
kennungswert. Sämtliche Häuser sind von Innen (Forum mit Passagen) und von außen 
(Platz und Straßen) zugänglich. 
Im zentralen Forum laufen die Bewegungsströme zusammen: ähnlich einem „Wohnzim-
mer“ und als lebendige Fortführung der Freiräume. Bauminseln beleben den Zentrums-
platz und großzügige Freiflächen bieten Möglichkeiten für künftige Veranstaltungen. 
Eine vielfältige Wegstruktur macht das Gebäude sowohl in Nord-Süd als auch in 
Ost-West Richtung durchlässig. Ein markanter Bau, der urbanes Leben in seiner Vielfalt 
ermöglicht.
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Grundriss Erdgeschoss/
Ground floor plan

Grundriss OG1/
first floor plan

Grundriss OG2/
second floor plan

Ansicht OSt/
View East

Anischt Süd/
View south

Ansicht West/
View west
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